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Protokół Nr 17/21 
z posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 15 kwietnia 2021 r. 
 
Ad 1. 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji dokonał przewodniczący komisji Michał Nowak. Przewodniczący stwierdził, że 
zostało osiągnięte kworum oraz że obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili rozpoczęcia obrad uczestniczyło 5 radnych. 
Obecność członków komisji: radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum za 
pomocą systemu eSesja. Obrady rozpoczęto 18 lutego 2020 r. o godz. 16:15, a zakończono o 
godz. 17:05 tego samego dnia. Obrady odbywały się za pomocą za pośrednictwem systemu 
wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz systemu eSesja. Komisja była przeprowadzona 
w trybie określonym w art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 
374, z późn. zm.). 
 
Obecni: 
1. Katarzyna Dysarz 
2. Małgorzata Lipczyńska 
3. Michał Nowak 
4. Ewa Odulińska 
5. Fabian Pszon 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Zbigniew Romanowicz, sekretarz miasta 
2. Krzysztof Mirecki, radca prawny. 
 
 
Ad 2.  
Przyjęcie porządku obrad. 

 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że został przesłany proponowany 
porządek obrad w brzmieniu.  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 16/21 z dnia 18 marca 2021 r.  
4. Rozpatrzenie petycji w przedmiocie masowej wycinki lasów, drzew i żywopłotów oraz 

braku dostatecznej troski o zieleń. 
5. Rozpatrzenie petycji w przedmiocie wyrażenia opinii przez radę gminy w sprawie 

przeprowadzenia ,,referendum ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich 
akceptacji Aktów Woli Narodów”. 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
7. Zakończenie obrad. 

 
Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.  
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Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 16/21 z dnia 18 marca 2021 r.  
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że protokół został wysłany wszystkim 
członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu eSesja.pl. 
Poinformował, że radni nie zgłosili uwag do protokołu, następnie poddał go pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu nr 16/21 z dnia 18 marca 2021 r.  
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 
 
Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 16/21 
 
 
Ad 4.  
Rozpatrzenie petycji w przedmiocie masowej wycinki lasów, drzew i żywopłotów oraz 
braku dostatecznej troski o zieleń (petycja, stanowisko Prezydent Miasta stanowią 
załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że mieszkaniec złożył petycję, 
zawierającą postulat podjęcia przez Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle uchwały  
w przedmiocie większej troski i ochrony przyrody na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle. 
Prezydent Miasta przedstawiła stanowisko, że obowiązujące przepisy prawa w sposób 
wyczerpujący regulują zasady wykonywania zadań i obowiązków wymienionych w petycji 
przez właściwe organy władzy publicznej oraz zasady korzystania z infrastruktury i obiektów 
użyteczności publicznej, których ścisłego przestrzegania petytor słusznie oczekuje. Realizując 
zadania organu wykonawczego gminy Kędzierzyn-Koźle oświadczyła, iż wszystkie należące 
do niego zadania z zakresu ochrony i utrzymania terenów zielonych na obszarze miasta 
wykonywane są z należytą starannością i zgodnie z obowiązującymi zasadami.   
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji.  
Przewodniczący komisji Michał Nowak zgłosił wniosek o rozpatrzenie ww. punktu zgodnie 
ze stanowiskiem przedstawionym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle: 

Głosowano wniosek w sprawie: 
nieuwzględnienia zawartego w petycji postulatu podjęcia przez Radę Miasta Kędzierzyn-
Koźle uchwały w przedmiocie większej troski i ochrony przyrody na terenie miasta 
Kędzierzyn-Koźle, składającej się z luźno powiązanych elementów:  
1) normatywnych – stanowiących regulacje częściowo powtarzające, a częściowo odmiennie 
określające zadania i obowiązki ustalone w przepisach prawa (w ustawach oraz aktach prawa 
miejscowego);  
2) deklaratywnych – stanowiących oświadczenia, opinie lub apele kierowane do innych 
organów lub podmiotów w sprawie wykonywania przez nie zadań leżących w ich 
kompetencji.  
Stwierdzam, iż obowiązujące przepisy prawa w sposób wyczerpujący regulują zasady 
wykonywania zadań i obowiązków wymienionych w petycji przez właściwe organy władzy 
publicznej oraz zasady korzystania z infrastruktury i obiektów użyteczności publicznej, 
których ścisłego przestrzegania Petytor słusznie oczekuje.  
Realizując zadania organu wykonawczego gminy Kędzierzyn-Koźle oświadczam, iż 
wszystkie należące do niego zadania z zakresu ochrony i utrzymania terenów zielonych na 
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obszarze miasta wykonywane są z należytą starannością i zgodnie z obowiązującymi 
zasadami. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (5 głosów ,,za”) przyjęła ww. wniosek. 
 
Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta  
w przygotowaniu projektu uchwały. 
 
 
Ad 5.  
Rozpatrzenie petycji w przedmiocie wyrażenia opinii przez radę gminy w sprawie 
przeprowadzenia ,,referendum ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich 
akceptacji Aktów Woli Narodów” (petycja, stanowisko Prezydent Miasta stanowią 
załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że komisji został przedstawiony 
komplet dokumentów oraz stanowisko Prezydenta Miasta. 
 
Petytor w petycji złożonej w drodze elektronicznej w dniu 23 lutego 2021 r., za 
pośrednictwem innego podmiotu, przedstawił kierowany do Rady Gminy postulat wyrażenia 
opinii w sprawie przeprowadzenia bezpośredniego referendum lokalnego w celu dokonania 
przez obywateli polskich akceptacji „Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego 
oraz Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla Polski”. 
W treści petycji: 

1) zaproponowano pytania referendalne; 
2) przytoczono wypowiedź nieżyjącego byłego Posła na Sejm RP; 
3) Petytor upoważnił wszystkich Polaków do wysłania petycji do wszystkich gmin w 
Polsce.  

Do petycji załączono: 
a) Deklarację Samostanowienia Narodu Polskiego, 
b) metodykę przeprowadzenia referendum, 
c) projekt nowego Kodeksu Wyborczego, 
d) projekt nowego ustroju prezydencjo-ludowego. 

 
Prezydent Miasta przedstawiła następujące stanowisko odnośnie petycji: 
1. W świetle przepisów art. 125 ust. 2 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej (Dz. U. Nr 78, 
poz. 483, z późn. zm.) oraz U.r.o. postulowane w petycji „bezpośrednie referendum ludowe 
w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji Aktów Woli Narodu (Nowego 
Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego) dla Polski” ma prawo 
zarządzić Sejm bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowej 
liczby posłów lub Prezydent Rzeczypospolitej za zgodą Senatu wyrażoną bezwzględną 
większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowej liczby senatorów.  
2. Ponieważ postulowany w petycji przedmiot ewentualnego referendum ogólnokrajowego 
dotyczy ustroju organów władzy publicznej Rzeczypospolitej Polskiej, wyczerpująco 
i racjonalnie zdefiniowanego w przepisach ustawy zasadniczej, proponuję rozważenie 
nieuwzględnienia petycji i odmowy wyrażenia przez Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle opinii 
w sprawie przeprowadzenia ww. referendum. 
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Przewodniczący komisji Michał Nowak otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił się do dyskusji.  
Przewodniczący komisji Michał Nowak zgłosił wniosek o rozpatrzenie ww. punktu zgodnie 
ze stanowiskiem przedstawionym przez Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
nieuwzględnienia petycji i odmowy wyrażenia przez Radę Miasta Kędzierzyn-Koźle opinii 
w sprawie przeprowadzenia ww. referendum.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Katarzyna Dysarz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Ewa Odulińska, Fabian Pszon 
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie (5 głosów ,,za”) przyjęła ww. wniosek. 
 
Przewodniczący komisji zwrócił się o udzielenie pomocy przez Prezydenta Miasta 
w przygotowaniu projektu uchwały.  
 
 
Ad 6.  
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Nie zgłoszono spraw bieżących i wolnych wniosków. 
 
 
Ad 7.  
Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak podziękował za aktywne uczestnictwo w obradach 
i o godz. 17:05 zamknął posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
 

 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI  

 
 
                         MICHAŁ NOWAK (-) 

 
 
 
Spisała A. Dworaczek 
 


